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Zahájení adventu 

Vánoční strom nahradil betlém 

Stejně jako každý rok, jsme se i letos 1. prosince sešli před obecním úřadem,  

abychom spolu s občany zahájili advent. Vánoční strom nahradil betlém.  

Postavy ze slámy pro nás vyrobila Ma-
rie Pavlicová z Hroznové Lhoty. Přístře-
šek je dílem pana Štolfy z Pustiměře. 
Děkujeme pánům Szkutovi a Dvořanovi 
za světelnou výzdobu betlému, kterou 
každý občan ocenil.  
Po slavnostním zahájení starostou obce 
vystoupily děti z mateřské školky za 
doprovodu starších dětí. Pak už jen netr-
pělivě čekaly na příchod Mikuláše, an-
děla a čerta. Vánoční atmosféru provo-
něl horký svařák, čaj a výborné perníčky 
od Heleny Kolkopové.  

Tímto bychom vás také chtěli pozvat na 
poslední akci kulturního výboru. Bude 
to Adventní koncert pěveckého sboru 
Antonína Tučapského. Koncert se bude 
konat  
15. prosince v 16 hodin v kulturním 
domě v Radslavicích.  
Přejeme občanům krásné prožití svátků 
vánočních a do nového roku 2020 hodně 
zdraví. 

      Za kulturní komisi: Věra Marková,  

     Romana Řičánková a Lenka Konečná  
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Info OÚ, slovo starosty  

Slovo starosty 

Vážení občané, 

 
adventní čas je tady, a tak mi do-
volte vám všem popřát příjemné 
prožití tohoto předvánočního času.  
 
Blíží se konec roku a je tedy pro-
stor na bilancování a hodnocení.  
 
Ohlédnout se musíme všichni za 
tím, co se každému z nás podařilo 
jak v osobním, tak i pracovním 
životě. Upřímně se zamyslet, jestli 
předsevzetí, která jsme si před ro-
kem dali nezůstala jen pouhou frá-
zí.  
Ono se někdy nemusí podařit úpl-
ně vše, co jsme si předsevzali, ale 
musíme mít pocit, že jsme pro to 
udělali maximum. 
 
 
Přeji si, abychom se za rok opět 
mohli potkat v tomto adventním 
čase, podat si ruce a říci si – byl to 
dobrý rok.  
 
 
Nesnažme se na poslední chvíli 
dohnat vše zameškané a nedoděla-
né. Všechno má svůj čas.  
Konec roku a vánoční svátky vní-
mám mimo jiné jako čas pohody  
a odpočinku po celoročním shonu.  
 
Přeji vám, abyste vánoční svátky  
a Nový rok prožili bez stresů a 
karambolů.  
 
Aby vám odměnou byly úsměvy 
vašich přátel a blízkých a u rozsví-
ceného stromečku byly jen rozzá-
řené oči vašich spokojených dětí.  

Marek Doležal, starosta 

Slovo starosty Zprávy obecního úřadu 

Praktické informace 
Změna bankovního čísla 

Obec Radslavice má od 1. srpna 2019 nové bankovní spojení: 1561334339/5500. 
 

Svoz biopopelnic  

Březen–listopad – 1× 14 dní – zůstává nezměněno. 
Prosinec–únor – 1× za měsíc – první svoz 6. prosince 2019. 

Harmonogram vývozu odpadu v době vánočních svátků a v novém roce 

Pondělí 23. 12. a v úterý 24. 12. budou probíhat vývozy odpadu dle pravidelného  
svozového plánu. 
Středa 25. 12. nebudou probíhat vývozy odpadu. 
Čtvrtek 26. 12. budou probíhat vývozy odpadu z 25. 12. 
Pátek 27. 12. budou probíhat vývozy odpadu z 26. 12.  
Sobota 28. 12. budou probíhat vývozy odpadu z 27. 12.  
Pondělí 30. 12. a úterý 31. 12. budou probíhat vývozy odpadu dle pravidelného plánu. 
Středa 1. 1. nebudou probíhat vývozy odpadu 
Čtvrtek 2. 1. budou probíhat vývozy odpadu z 1. 1.  
Pátek 3. 1. budou probíhat vývozy odpadu z 2. 1.  
Sobota 4. 1. budou probíhat vývozy odpadu z 3. 1. 
Sběrné dvory budou 24. až 26. 12., 31. 12. a 1. 1. pro veřejnost uzavřeny. 
Sběrné dvory budou otevřeny 23. 12., 27. a 28. 12. a 30. 12. (dle řádné otevírací doby 
sběrných   dvorů - nejedná se o náhradní termíny). Otevírací doba sběrných dvorů zve-
řejněna na webu RESPONO: https://www.respono.cz/pro-obcany/sberne-dvory/ 
 

Změna poplatků za psa 

Sazba za kalendářní rok: 
za jednoho psa       100,- Kč, 
za druhého a každého dalšího psa téhož držitele    150,- Kč, 
za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let    100,- Kč, 
za druhého a dalšího psa téhož držitele (osoba starší 65 let) 150,- Kč. 

Změny územního plánu 

Pan Bartošek ze Zelené 
Hory místní komunikace 
protáhne, ale musíme počí-
tat se zpožděním, např.  
až v odpoledních hodinách.  
Vzhledem k tomu že naše 
obec je v ochranném vod-
ním pásmu, je zakázáno 
průmyslově solit. Místní 
komunikace tedy budou 

udržovány pouze plužením, 
ale jen v případě napadnutí 
více než 5 centimetrů sně-
hu.  
Zároveň žádáme občany, 
aby během zimního období 
parkovali svoje auta co 
nejblíže ke krajnici, protože 
traktor s pluhem v úzkých 
částech obce prostě nepro-

jede.  
Pokud bude auto překážet v 
cestě, úzké části nebudou 
obslouženy. Chodníky tedy 
budou obsluhovány podle 
časových a fyzických mož-
ností externích spolupra-
covníků. Děkujeme za po-
chopení.  
                                     (ou)           

Zimní údržba 2019 / 2020 

Podrobný zápis z jednání je k nahlédnutí 
na stránkách naší obce: 
www.obecradslavice.com - Obec – Územ-
ní plán obce - Změna územního plánu 
2020. 
Jednalo se o využití jednotlivých nově 
navržených ploch v obci. Byl přítomen  
i zástupce investora pro novou plochu 
bydlení v RD v areálu bývalého JZD.  
Z diskuze vyplynulo, že je potřeba přesně 

vymezit význam jednotlivých ploch  
v tomto areálu. Ne všechna místa budou 
určena pro zastavění. Budou zde plochy 
veřejné zeleně, občanské vybavenosti, 
uliční sítě. Zástupce investora přislíbil 
dodání několika variant řešení těchto 
ploch. První veřejné jednání ohledně této 
změny územního plánu se posouvá na 
začátek roku 2020.  
                                                           (ou) 

Vzhledem k tomu, že se od minulého roku stále nepodařilo sehnat slibovaného stá-

lého pracovníka pro technické služby a údržbu zeleně v Radslavicích, bude údržba 

místních komunikací probíhat za pomocí externích pracovníků 

Pracovní neveřejná schůzka zastupitelstva obce s ing. arch. Miloslavem Sohrem, 

který pro naši obec zpracovává změnu územního plánu, se konala 15. listopadu.  
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Zprávy ze zastupitelstva 

1. Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku p. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Jiřího Navrátila a p. Mgr. 
Janu Szkutovou. 
2. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 5/2019.  
Usnesení č. 1/2019 
3.Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Závěrečný účet DSO Hanácký venkov za rok 2018. 
Usnesení č. 2/2019 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje zrušení výběrového řízení na akci „Sportovní areál Radslavičky“ z důvodu nedosta-
tečných peněžních prostředků a neposkytnutí dotace.  
Usnesení č. 3/2019 
5. Projednání podaných žádostí o změnu územního plánu Radslavice 
a) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a   stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice na pozemku par. č. 
463/5 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno. 
Usnesení č. 4/2019 
b) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice pozemků par. č. 463/7 
a 462/3 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno. 
Usnesení č. 5/2019 
c) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice pozemků par.č. 463/8 a 
462/4 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno.  
Usnesení č. 6/2019 
d) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice na pozemku par. č. 
463/9 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno.  
Usnesení č. 7/2019 
e) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice na pozemku par.č. 
463/10 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno.  
Usnesení č. 8/2019 
f) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice pozemků par.č. 127/4 a 
489/21 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno.  
Usnesení č. 9/2019 
g) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozhodnutí v souladu s § 6 odst. 5 písmeno a) a dle §55a stavebního zákona o poří-
zení Změny č. 1 ÚP Radslavice, jejímž předmětem bude uvedený dílčí obsah Změny č. 1 ÚP Radslavice pozemků par.č. 127/5 a 
127/6 v katastrálním území Radslavice. Požaduje se návrh na změnu územního plánu prověřit. 
Vyhodnocení vlivů na životní prostředí dílčího obsahu změny č. 1 není požadováno.  
Usnesení č. 10/2019 
h) Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje, že tyto dílčí body doplněného předmětu Změny č. 1 ÚP Radslavice budou pořizo-
vány zkráceným postupem. 
Usnesení č. 11/2019 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí příspěvky a připomínky z diskuze. 
Usnesení č. 12/2019 

Výpis usnesení z letošního 25. září  
Zastupitelstvo obce Radslavice 
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Domácí investice 

 

Vyplatí se investice do čističky? 
Legální likvidace splašků stojí ročně desetitisíce a s novým zákonem se ještě zvýší poptávka po vyvážení žump. Cena bude 

stoupat a na vyvezení žumpy se bude čekat déle. Alternativou je napojit se na kanalizaci nebo investovat do domácí čističky.  

Vývoz žumpy se značně prodraží  

Legální likvidace splašků stojí ročně desetitisíce a s novým 
zákonem se ještě zvýší poptávka po vyvážení žump. Cena bude 
stoupat a na vyvezení žumpy se bude čekat déle. Alternativou 
je napojit se na kanalizaci nebo investovat do domácí čističky.  
Teoreticky už nyní za vypouštění splašků trativody a popraska-
nými žumpami hrozí vysoké pokuty, ale v praxi se zatím úřa-
dům nedaří prokázat, že například za znečištěnou vodu ve stud-
ních nebo v potoce může jedna konkrétní žumpa. Jenže už za 
rok to nebude muset prokazovat úředník, ale majitelé domů 
vypouštějících vodu do žump. 
 Na vyžádání vo-
doprávního úřadu budou 
muset doložit, že necha-
li ze žumpy odvézt tako-
vý objem splašků, který 
odpovídá tomu, kolik 
vody mohla jejich do-
mácnost spotřebovat.  
Zákon platí už rok, po-
slanci ale dali majitelům 
domů dva roky na roz-
myšlenou. Z pohledu 
rodinných financí totiž 
nejde o zanedbatelné 
náklady. Vyvážení 
splašků ze žumpy je 
totiž v případě, že se to 
dělá podle zákona, spo-
lehlivě nejdražším způ-
sobem, jak se jich zba-
vit.  
 Podle správného 
postupu zaplatí čtyřčlen-
ná rodina při průměrné 
spotřebě vody a průměr-
né ceně za odvoz zhruba 
30 tisíc korun. „Lidé, 
kteří žumpy řádně vyvážejí, stojí o připojení na kanalizaci nebo 
o vybudování čističek. Provoz žumpy je drahý a navíc jsou ve 
stresu, že jim žumpa přeteče. Firmy, které je vyvážejí, mají 
plné termíny a nejsou vždycky spolehlivé,“ říká Tomáš Sno-
pek, starosta středočeské obce Hlásná Třebaň. 
 

Žumpa, septik nebo čistírna odpadních vod? 

Navíc někteří odborníci z oboru předpokládají, že by cena 
mohla ještě poskočit na-
horu s tím, jak s novým 
zákonem stoupne poptáv-
ka po vyvážení žump. 
„Přibývá jich, potřebují 
papíry. Nárůst odhaduji 
tak na 30 až 40 procent,“ 
říká Lenka Šubrtová z 
mostecké společnosti 
Gutra s tím, že řada zá-
kazníků dříve nechávala 
levně splašky odvézt na 
pole, což již možné není.  
Kvůli zvýšenému zájmu 
se na vyvezení žumpy 
musí déle čekat. Dlouho-
dobý nárůst zájmu zákaz-
níků o tuto službu potvr-

zuje Jiří Lipold, technický ředitel společnosti ČEVAK. Zda od 
příštího ledna ještě naroste, bude podle něj záviset i na tom, jak 
přísně budou úřady postupovat při prosazování nového zákona. 
 

Úředník určí množství 
Záměr státu je jasný – donutit majitele žump k tomu, aby se 
napojili na kanalizaci nebo investovali do vybudování domácí 
čistírny. To znamená jednorázovou investici pohybující se pod-
le kapacity a provedení mezi 50 a 100 tisíci korunami. Na roz-
díl od žump však jsou provozní náklady nízké, u domů, kde se 

trvale bydlí, se podle odbor-
níků pohybuje návratnost 
investice do pořízení čistírny 
zpravidla v řádu dvou až čtyř 
let. 
Zda se to podaří, bude záležet 
i na tom, jak velkou prioritou 
pro už nyní přetížené vodo-
právní úřady kontrola žump 
bude. Do konce minulého 
roku tuto agendu měla na 
starosti Česká inspekce život-
ního prostředí, která na kon-
troly chodila zpravidla na 
základě stížnosti.  
Úředníci vodoprávních úřadů 
budou mít značné pravomoci. 
Například budou moci vstou-
pit na pozemek, kde se žum-
pa nachází. Zatím to také 
vypadá, že bude pouze na 
úřednících, aby rozhodli, 
kolik splašků měl majitel 
žumpy nechat vyvézt.  
„Kdyby vznikla pochybnost o 
množství zlikvidované od-
padní vody, může si vodo-

právní úřad vyžádat informace o množství odebrané vody. Vy-
užívá-li vodu z vlastní studně, lze vycházet z počtu obyvatel a 
směrných čísel pro spotřebu vody,“ vysvětluje Ondřej Charvát 
z ministerstva životního prostředí.  
Směrná čísla určuje každoročně ministerstvo zemědělství, jde o 
průměrnou roční spotřebu na člověka, která se dnes využívá 
například při výpočtu stočného u domů s vlastní studnou. Pro 
rok 2019 je to 35 m3.  

 
„Pokud by údaje nesouhlasily  
nebo nebylo vyvážení odpad-
ních vod doloženo vůbec, bu-
de moci vodoprávní úřad za 
přestupek uložit pokutu až do 
výše 20 tisíc korun,“ dodává 
Charvát.  
Zda dostanou vodoprávní úřa-
dy jednotný návod, jak mají 
předpokládanou spotřebu spo-
čítat u rekreačně využívaných 
chat a chalup nebo u domác-
ností, které využívají vodu z 
vodovodu k zalévání, minis-
terstvo neodpovědělo. 
             
          iDNES, foto Paxabay  

Co bychom měli vědět 
Na splašky bude potřeba papír 

Majitelé domů mají už nyní povinnost uchovávat doklady o vyveze-
ném množství splašků ze žumpy/septiku. V přechodném období ale 
úřady neposuzují zda vyvezené množství odpovídá spotřebě vody v 
domácnosti. 

Pokuta za chybějící doklady 

Pokud majitel doklady nepředloží, nebo jich vyveze málo, posoudí to 
od ledna 2021 úřad jako přestupek, za který může dát až 20 tis. korun 
pokuty. 

Až 100.000.- za znečištění okolí 

Pokud úředníci navíc prokážou, že z žumpy unikají splašky do okolí, 
mohou přidat další pokutu za znečišťování vod, a to až do výše 100 
tisíc korun. Jedná se o částky pro fyzické osoby, touto částkou mohou 
majitelé protékajících žump pokutovat už nyní. 

Doklad vydají jen specialisté 

Majitel musí na žumpy objednat firmu, která má oprávnění pro tuto 
činnost. Na dokladu, který dostane musí být uveden objem vyvezeného 
odpadu i informace o čistírně odpadních vod, kam ho vyváží. 

Kontroly kvůli stížnostem 

Kontroly dnes chodí hlavně na základě stížností, které úřady musí ze 
zákona šetřit. Nic jim ale nebrání v namátkových nebo systematických 
kontrolách. Mají právo vstoupit na pozemek, kde je žumpa umístěna. 

Radslavák — Zima 2019  
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Plán akcí na rok 2020 

V Radslavicích to bude žít i napřesrok 

Plán akcí 2020 

Leden    5. 1.  Tříkrálová sbírka 
  11. 1.  Zájezd na hory – hasiči  
  12. 1.  Divadelní kroužek – představení  
  18. 1.  Obecní ples 
 

Únor  22. 3.  Ostatky 

 

Březen 1. 3.  Karneval 

  *  „Pomoc našim lesům“  

     (Radslavský koloběh) 

 

Duben  4. 4.  Ukliďme naši obec 

  25. 4.  Zájezd do Loštic 

  30. 4.  Stavění máje 

 

Květen 10. 5.  Den matek 

  30. 5.  Kácení máje + Den dětí 

 

Červen 6. 6.  Hasičská soutěž 

  21. 6.  Pasování MŠ 

  *  Turnaj v malé kopané 

Červenec 7. – 17. 7. Příměstský tábor 

 

Srpen  *  Turnaj v nohejbale 

  29. 8. (8. 9.) Branný závod 

  26. 9.  Hasiči noční soutěž 

 

Říjen  3. 10.  Radslavský podzim  

                                             (Radslavský koloběh) 

  *  Oslava svátku sv. Huberta 

 

 

Listopad *  Přednáška – Radslavský koloběh 

  *  „Pomoc našim lesům“ 

                                               (Radslavský koloběh) 

  2. 11.  Strašidelná stezka 

  11. 11.  Lampionový průvod 

  *  Zájezd Krakov 

  

 

Prosinec 29. 11.  Rozsvěcení stromu 

  31. 12.  Silvestrovský fotbal 

  31. 12.  Silvestrovská diskotéka pro děti 

* u akcí takto označených nebyl ještě do uzávěrky přesný termín známý 
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Více než půlroční kronika Sboru dobrovolných hasičů 

Muži se smůlou, ženy první 

Náš sbor uspořádal 12. května na počest 130. výročí založení SDH Myslejovice okrskovou soutěž. Akce se konala za chladněj-

šího počasí u nás na dolním hřišti, protože myslejovický sbor nemá kde tuto soutěž uspořádat. V rámci jejich výročí zakoupili 

na tuto soutěž poháry.  

Výsledky: 

 

 

 

 

 

 

 

 

8 .června jsme uspořádali jubilejní 20. ročník okresního kola hasičské soutěže pořádaný v Radslavicích. Zúčastnilo se celkem 
17 družstev a akce se nadmíru podařila. Protože to byl jubilejní ročník, náš sbor dal na první cenu pro kategorii „muži“ velkou 
bečku piva. 

Kategorie muži:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Kategorie ženy: 

Tento rok utekl jako voda. V jarním zpravodaji jsme vás informovali o našich akti-
vitách do května a už tady máme konec roku. Je to bezesporu dáno i tím, že náš 
život v obci je velice aktivní.  

Sbor dobrovolných hasičů 

1.  Hodějice VY 17,1 17,1 16,54 

2.  Radslavice VY 17,5 17,5 17,14 

3.  Topolany A VY 17,98 17,91 17,98 

4.  Tvarožná BO 18,11 18,11 17,31 

5.  Topolany B VY 18,39 18,07 18,39 

6.  Ivanovice na Hané VY 18,46 18,33 18,46 

7. 
 Hostěrádky-Rešov 
A 

VY 18,94 18,94 18,56 

8.  Šaratice VY 19,18 19,18 19 

9.  Habrovany VY 20,65 19,27 20,65 

10.  Hlubočany VY 22,91 22,91 22,67 

11.  Tučapy VY 29,69 18,99 29,69 

12.  Kučerov VY 39,08 39,08 19,55 

13.  Pustiměř VY NP 18,63 18,78 

13.  Mokrá BO NP 108,81 103,94 

Radslavice 1.místo 22,97 

Pustiměř 2.místo 24,05 

Pustiměř M 3.místo 25,85 

Podivice 4.místo 27,67 

Drysice 5.místo 28,28 

Myslejovice omluveni   

Zelená Hora omluveni   

     

Radslavice „ženy“ 1.místo 21,14 

Pustiměř „ženy“ 2.místo 25,31 

1.  Ivanovice na Hané VY 18,41 18,33 18,41 

2.  Pustiměř VY 18,45 18,45 18,12 

3.  Radslavice VY 37,22 17,91 37,22 

4.  Křenovice A VY NP 31,35 31,35 

https://www.firesport.eu/tym-muzi-hodejice-40231.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-radslavice-138797.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-topolany-167754.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-tvarozna-171972.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-brno-venkov-3703.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-topolany-167754.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-ivanovice-na-hane-55841.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-hosteradky-resov-45705.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-hosteradky-resov-45705.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-saratice-162043.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-habrovany-36404.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-hlubocany-39489.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-tucapy-171239.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-kucerov-76899.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-pustimer-136913.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-muzi-mokra-98191.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-brno-venkov-3703.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-zeny-ivanovice-na-hane-55841.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-zeny-pustimer-136913.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-zeny-radslavice-138797.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
https://www.firesport.eu/tym-zeny-krenovice-75884.html
https://www.firesport.eu/tymy-okres-vyskov-3712.html
https://www.firesport.eu/vysledek-radslavice-10223.html
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Sbor dobrovolných hasičů 

Radslavák — Zima 2019  

Muži měli velkou smůlu, Hodějice je 
předběhly o 4 setiny sekundy. Ale i to je 
sport. Ženy obhájili třetí místo. Konec 
soutěže byl pro diváky velmi atraktivní, 
soutěžilo družstvo „Veteráni“ z Radslavic 
na PS 8.  
 
V pátek 28.června uspořádal bratr Igor 
Formánek ukončení sezony mladých 
hasičů. Akce se konala na hřišti za vesni-
cí za účasti rodičů, kteří si vyzkoušeli 
požární útok s vodou. Akce byla velmi 
zdařilá a všem se líbila.   
 
Od 8. – 19.července jsme opět uspořáda-
li ve spolupráci s „Maminkami“ příměst-
ský tábor pro děti. Zúčastnilo se celkem 
43 dětí a 10 dospělých. Tentokrát na 
hasičské téma. Byly uspořádány výlety 
do HZS Vyškov, na letiště Brno – Tuřa-
ny, kde děti obdivovaly jak ukázku vý-
cviku psů s psovody, tak profesionální 
hasiče a další aktivity. 
 
V sobotu 13. července jsme byli pozváni 
našimi bratry z Myslejovic na jejich osla-
vu u příležitosti 130 výročí založení SDH 
Myslejovice. Akce se uskutečnila v kul-
turním domě za účasti ostatních sborů IV. 
okrsku, přidruženého SDH Kobylničky a 
zástupce OSH Vyškov bratra Miloše 
Brandýse z Tučap.  
 
V sobotu 3.srpna jsme uspořádali tradič-
ní turnaj v hasičském nohejbale. Byl to 
už 8.ročník. Ze začátku nás zlobilo poča-
sí, pršelo, ale bylo teplo. Po 16.00 hodině 
se ale udělalo pěkně, přišli i diváci a tur-
naj nabral na obrátkách. Oficiální ukon-
čení bylo kolem 19.00 hodiny, ale akce 

skončila až hluboko po půlnoci.  
7. srpen je dnem, který zasáhl všechny 
bratry IV. okrsku. Navždy nás opustil náš 
velký kamarád, kronikář  SDH Podivice, 
celoživotní hasič bratr Vlastimír Pivoda. 
Rozloučení se konalo v podivickém kos-
tele v pátek 16.srpna za účasti delegátů 

celého IV. okrsku. 
 
V pátek 9. srpna se stala i 
v naší obci smutná udá-
lost. Zemřel nejstarší muž 
obce, pan František Stra-
ka, ve věku nedožitých 90 
let. 
 
21. září jsme zorganizova-
li 2. ročník noční soutěže 
v požárním sportu na hřišti 
za vesnicí. Celkem se zú-
častnilo 28 družstev. Naši 
borci vybojovali druhé 
místo za Nemrlovem s 
časem 14,97 sec., holky 
pak s časem 18,14 sec. 
obsadili také krásné druhé 
místo.  
Soutěž proběhla za celkem 
přijatelného počasí bez 
deště. Tentokrát jsme nic 
nenechali náhodě a připra-
vili opravdu vynikající 
zázemí s občerstvením. Na 
všechny se dostalo a ještě 
zůstalo. I tombola byla na 
vysoké úrovni. První až 
třetí místa kromě ostatních darů získali 
vítězná družstva sud piva. 
 
5. října jsme uspořádali na hasičské 
zbrojnici tradiční „závěrečnou“. Opět 
bylo selátko. Důstojně jsme tak oslavili 
konec sezony a příjemně poseděli na 
hasičské zbrojnici se svými kamarády a 
kolegy a poděkovali tak všem za krásný 
náročný rok.  
 
19. října jsme opět uspořádali sběr kovo-
vého šrotu. Firma z Tlumačova, která 
nám zajišťuje odvoz, měla opět problém s 
technikou, takže jsme museli posbírat 
železo po obci s půjčenou vlečkou od 
Michala Bartoška ze Zelené Hory. S 
technikou nám pomohl i Rosťa Vlach, 
který vlastní traktorbagr NEW  

 
HOLLAND. Vše se ale podařilo a akce 
dopadla na výbornou.  
 
 
Stav členské základny k 31. 12. 2019 - 
děti od 3 – 17 let = 46, muži od 18 let = 
35, ženy od 18 let = 17, celkem 98 členů.  
Jménem sboru dobrovolných hasičů 
Radslavice Vám Všem přejeme mnoho 
úspěchů, hodně zdraví a klidný rok 
2020. 

 

František Holub, starosta SDH Radslavi-

ce, starosta IV.okrsku Radslavice 

Martin Jelínek, velitel JSDHO, velitel 

IV.okrsku Radslavice 
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Zelená lékárna Josefa Antonína Zentricha od A do Z  

Anýz vonný 
(Pimmpinella anisum) 

Botanika: Pronika-
vě vonící jednoletá 
bylina s přímou, 
jemně pýřitou lody-
hou, dorůstající asi 
půl metru; semení-
ky a plody, tedy 
dvounažky, jsou 
chlupaté, přízemní 
listy jednoduché 
nebo trojčetné, bílé 
květy jsou tvořeny 

okolíky se 7 až 15 okolíčky. Pěstovaná bylina, zřídka zplaňuje. 

Využití: Plod sbíraný koncem léta, kdy se začíná šedozeleně 

zabarvovat. 

Obsah: Flavonoidní droga s kvercetinem, apigeninen, luteoli-
nem a rutinem. Obsahuje též silici s anetholem, estragolem,  
β-caryophyllenem, linaloolem, limonenem, α-pinenem, bisabo-

lenem a hydrochinonem. Z kumarínů je přítomen scopoletin, 
umelliferol a bergapten. Dále jsou přítomny některé triterpeno-
vé látky, např. β-amyrin, stigmasterol a kyseliny palmitová  
a stearová. 

Účinnost: Bylina výrazně tlumí dyspeptické projevy ve stře-
vech, tedy kvašení a hnití, spojené s nadýmáním a hřímavou 
zlatulencí. Působí spasmolyticky. Může se uplatnit i v pediatrii. 
Zvyšuje vylučování trávících enzymů. Působí antisepticky na 
průdušky a podporuje vykašlávání. Je vhodná jako adjuvantní 
(pomocné) léčivo při bronchitidě. Podporuje tvorbu mateřské-
ho mléka, ale ne tak účinně jako fenykl. 

Kontra: Bylina je zcela bezpečná. Jediné nebezpečí hrozí při 
předávkování čisté silice, kdy může dojít až k otokům mozku a 
plic. 

Forma: Prášek = 1 gram 2 až 4× denně. Nepřipravovat najed-
nou větší množství. Běžněji se připravuje nálev z 1 mírně navr-
šené moka lžičky na šálek  = 150 ml čaje. Podávání čisté silice 
je možné, nejlépe v čaji. Průměrné dávkování 2 až 3 kapky, 
maximální 5 kapek, 2 až 3× denně. Nepodávat dlouhodobě. 

Aralka mandžuská 
(Aralia mandshurice ) 

Botanika: Rychle rostoucí keř výšky až 5 metrů. Listy jsou 
umístěny blíže k vrcholu ostnitých větví, kde tvoří hustý 
přeslen. Jsou dvakrát lichozpeřené (zpravidla trojnásobně)  
a vyrůstají na dlouhých řapících. Jednotlivé lístky jsou eliptic-
ké  
s poněkud protaženou špičkou a pilovitým okrajem. Kořenový 
systém je radiální, v hloubce 10 až 25 cm probíhá horizontálně. 
Květenství je terminální a mnohočetně okolíkaté, tvořené běla-
vými oboupohlavnými a prašníkovými květy. Plodem je pěti-
pouzdrá peckovice modročerné barvy. Kvete v červenci a srp-
nu, plody dozrávají v polovině října. U nás se jí celkem daří, 
ale pěstována je spíše ojediněle. 
Na Rusi se vyskytuje v Přímořském kraji a Poamuří, dále v 
Mandžusku a KLDR. Roste v křovitém patru smíšených a list-
natých lesů, na lesních loukách, mýtinách do nadmořské výšky 
zhruba 500 metrů; vyhledává čerstvé, osluněné vlhčí půdy. 

Využití: Kořen; ostatní části rostliny spíše výjimečně, výhradně 
v mateřských krajích. 

Obsah: Glykosidy kyseliny oleanolové, zvané též aralosidy, 
dále silice, malé množství alkaloidů, saponiny. 

Účinnost: Stimulační, 
tonizující vliv na 
CNS, mírné antide-
presivum, zvyšuje 
odolnost organismu 
vůči nepříznivým 
vlivům zevního pro-
středí; zlepšuje fyzic-
kou výkonnost, vitální 
kapacitu plic, snižuje 
pocit únavy. Kardiotonikum, afrodisiakum. Snižuje krevní hla-
diny cholesterolu a tuků a také hladinu krevního cukru. Půso-
bení na krevní tlak je proměnlivé. Léčí tělesnou i duševní vy-
čerpanost. 

Kontra: Epilepsie, těžší formy hypertenze, předrážděnost, 
osobní nesnášenlivost, nespavost. 

Forma: Tinktura – obvyklé dávkování 20 až 25 kapek 2 až  
3× denně, ne večer, 
obvykle po dobu 6 až 8 
týdnů. 

Medicína od pánaboha, Myslivecký spolek 

Josef Antonín Zentrich, foto archiv 

 

Jelikož jsem vám v minulém čísle našeho obecního zpravodaje 
nepřinesl žádné informace z aktuálního dění našeho spolku, tak 
vás nyní budu rád informovat o událostech, které se udály za 
delší dobu. Nejdříve mi dovolte, abych se vrátil do začátku 
června, který je vždycky věnován dětským dnům. Ani letos 
tomu nebylo jinak a náš spolek měl své stanoviště 1. června na 
dětském dni v Radslavicích, o den později v Zelené Hoře. Pro 
nejmenší jsme připravili laserovou střelnici a děti si tak mohly 
vyzkoušet střelbu na pohyblivý cíl. 
 
Druhou akcí, která byla také spojena s nácvikem střelby (ale 
tentokrát pro dospělé) byly cvičné brokové střelby na asfaltové 

terče, které se konaly v sobotu 15. června na střelnici v Morav-
ských Málkovicích. Abychom si toto klání udělali více napína-
vé a mohli v sobě probudit soutěživého ducha, tak jsme střelby 
uspořádali společně se členy mysliveckého spolku Tesák z Pus-
timěře a Drysic. Střelba probíhala v disciplínách  americký trap 
a zajíc na průseku. V obou uvedených případech střelec střílí 
na pohyblivý terč, který ale nemá předem danou dráhu pohybu, 
takže střelec nemůže předvídat jeho směr. Má tedy jen velmi 
málo času (jednu až dvě vteřiny) na to, aby stihl přesně zamířit 
a stisknul spoušť. Tyto disciplíny velmi dobře simulují situace, 
v jakých se myslivec při reálném honu ocitá při střelbě na ži-
vou zvěř. Vítězem střeleb se mezi našimi členy stal zaslouženě 

Ze života mysliveckého spolku 
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Čarovný rok s Evelínou a Dobrodějem 

Tématem našeho třídního vzdělávacího programu, který si vy-
tváříme každý rok nový, je „Čarovný rok“. Již v prvním týdnu 
se děti mohly seznámit s postavičkami čaroděje Dobroděje  
a malé čarodějky Evelíny – maňásky, kteří nás budou provázet, 
učit se s námi a motivovat v různých činnostech. 
Pro naši školu máme stanoveny priority výchovy a vzdělávání. 
Naší snahou je profilovat se jako školka, která poskytuje kva-
litní a podnětné prostředí, umožňuje dětem plynulý přechod z 
rodiny, podporuje osobnostní rozvoj každého dítěte, vytváří 
dětem klidné prostředí pro učení, které je nejúčinnější, pokud 
jsou děti motivované a získávají poznatky vlastní činností. 
V adaptačním období umožňujeme rodičům po domluvě 
„zvykací“ období, kdy mohou s dítětem chvíli pobýt ve třídě, 
popřípadě vytvářet takové rituály, které dětem poskytnou klid-
nou atmosféru a lépe se adaptují v novém prostředí. 
Snažíme se zapojovat rodiče do dění v mateřské škole, pokud o 
to mají zájem. Dobrou zkušenost máme se společnými akcemi, 
kde se mohou rodiče potkávat, vzájemně seznamovat a proží-
vat hezké chvíle společně s dětmi. 
Aktivně se věnujeme přípravě předškolních dětí. Organizujeme 
edukativně stimulační skupiny, kde se rodiče dozví, jak vést u 

dětí předškolní přípravu a děti se zdokonalují v kompetencích 
důležitých pro bezproblémový přechod do základní školy. 
 Spolupracujeme s okolními základními školami, které infor-
mují naše rodiče o pořádaných akcích pro předškoláky, případ-
ně zvou naše děti na akce připravované akce. 
Pečlivé vedení pedagogické diagnostiky umožňuje učitelkám 
rozvíjet děti v oblastech, které potřebují, v případě potřeby 
vytvářet plány pedagogické podpory či individuální plány. 
Kalendářní rok se pomalu blíží ke svému konci. Toto období je 
pro děti plné očekávání  
a radosti z blížících se Vánoc. Ve školce se snažíme zachová-
vat tradice, spojovat děti s místem kde žijí a podporovat vzá-
jemnou sounáležitost. Pokud mají být děti naše budoucnost, 
musíme je učit mít rád místo, kde žijí a vědět, že jsou hodnoty 
a tradice, které náš život dělají krásným. 

 

 

Lenka Dvořanová 

ředitelka MŠ 

Školka plná pohody 
Nový školní rok 2019-2020 jsme zahájili v pondělí 2. září. K tomuto datu bylo do 

mateřské školy zapsáno 23 dětí ve věku 2 až 6 let.  Posledním rokem pracujeme 

podle školního vzdělávacího programu: „Společně na jedné planetě“. 

Mateřská škola 

 

pan Jaromír Kolkop, který zúročil svoje mnohaleté zkušenosti 
ze sportovní střelby. 
Zatím poslední společnou akcí našeho spolku byl Martinský 
hon na drobnou zvěř, který se uskutečnil 2. listopadu. Povedlo 
se nám ulovit celkem 14 bažantích kohoutů a tři zajíce.  
 
Protože se pomalu ale jistě blíží plesová sezóna, tak mi dovol-
te, abych vás jménem členů mysliveckého spolku co nejsr-
dečněji pozval na tradiční Myslivecký ples. Ten se bude konat 
v sobotu 11. ledna 2020 v kulturním domě v Zelené Hoře. 
Hrát pro vás bude tentokrát nově skupina Panorama. Výborné 
zvěřinové občerstvení a bohatá tombola jsou již samozřejmos-

tí. Jelikož to bude v okolí první ples, tak s námi přijďte zahájit 
novou plesovou sezónu, užit si krásný večer a zopakovat si 
taneční kroky před obecním plesem. 
 
Na závěr mi dovolte, abych vám v čase nadcházejících vánoč-
ních svátků popřál mnoho dobrého, klid a pohodu s vašimi 
rodinami a blízkými a šťastný vstup do roku 2020, ve kterém 
se ,doufám, budeme i nadále společně potkávat nejen na strán-
kách obecního zpravodaje, ale také v naší obci. 
 

Zdeněk Adamec 

místopředseda MS Zelená Hora – Radslavice z. s. 

Radslavák — Zima 2019  

Zelená Hora — Radslavice 



12  

 

Podzimní posezení s pozvánkou 

Nezapomněli jsme ani na nejmenší 

Pro veřejnost byl připraven opravdu pestrý výběr produktů  
a výrobků od sedmnácti prodejců z blízkého okolí. Na jarmar-
ku bylo možné zakoupit bezlepkové pečivo, zdravé pochoutky, 
sýrové produkty z kozího i kravského mléka, veganské potravi-
ny, domácí limonády, marmelády, perníčky, bylinky a zeleni-
nu. V nabídce také nechyběla rukodělná tvorba místních uměl-
ců a tvůrců, která zahrnovala keramiku, floristické suché vazby 
a věnce, lapače snů, háčkované hračky, drobné dekorace, šité 
oblečení a doplňky pro děti a miminka.  
Nezapomněli jsem ani na ty nejmenší, kteří za námi zavítali 
spolu s rodiči. Pro malé děti byl připraven hrací koutek. Starší 
děti si mohly vyrobit v dílničkách podzimní lucerničku nebo 
ozdobit papírového ježka přírodninami.  

Byli jsme velice potěšeni hojnou návštěvností, kdy za námi 
zavítali nejen místní občané, ale i mnoho přespolních.  Díky 
vám všem se akce opravdu vydařila. 
Také mockrát děkujeme dětem a paním učitelkám z MŠ Rad-
slavice za jejich výtvarné práce, které nám poskytly k výzdobě 
sálu.  
Zveme vás 3. října 2020 na druhý ročník, při kterém se můžete 
těšit na nové prodejce, kavárničku s dobrotami, podzimní tvo-
ření pro děti, ale hlavně skvělou atmosféru. Naší vizí je, aby se 
pořádání jarmarku „Radslavský podzim“ stalo tradicí, na kte-
rou za námi rádi každoročně zavítáte. 

                                                              Radslavský koloběh 

Radslavský koloběh, z. s. 

Jak rozpoznat ohrožující jednání, zvládnout pomoc sobě či oso-
bě blízké ohrožené kybernetickou kriminalitou anebo jak svým 
bezpečným chováním zcela předcházet možným nástrahám na 
internetu?  
 
To vše a mnohem více se měli možnost dozvědět účastníci be-
sedy „Bezpečně na internetu“. Tento zajímavý projekt Městské 
policie Brno nám představil velice poutavě a vtipně policejní 
preventista Mgr. Jan Čoupek, který za námi zavítal 16. listopa-
du. A co o akci, jenž jsme pro vás uspořádali, napsaly zúčastně-
né posluchačky, se dozvíte na následujících řádcích. 
 

                                                              Radslavský koloběh 

„O besedě napsaly…“ 
 
16. listopadu kolem 3 hodiny odpoledne jsme se zúčastnily 
programu ,,Bezpečně na internetu" v Kulturním domě v Rad-
slavicích. Přišly jsme s rozporuplnými pocity, avšak postupně 
se naše dojmy začaly měnit v pozitivní. Pan Čoupek, policista z 
Brna, nás seznamoval s problematikou na internetu. Ačkoli to 
byla velmi závažná témata, dokázal nás i pobavit.  
Zahrnul nás informacemi o šikaně, která je v dnešní době neod-
lučitelná od kyberšikany. Popsal nám některé její typy. Uvědo-
mily jsme si, že šikanátorem či obětí může být kdokoliv z nás.  
Dále jsme se věnovali dětské pornografii. Spousta z nás si řek-
ne: ,,Proč bych se měl/a fotit nahý/á?", ovšem právě díky tomu-

Projekt Městské policie Brno: 

Udělat si radost něčím pěkným pro sebe či své blízké, nakoupit si zdravé potraviny od lokálních prodej-

ců a tím je podpořit, posedět s přáteli nebo sousedy u teplého nápoje s kouskem domácího zákusku v 

kavárničce, a tak prožít příjemné podzimní odpoledne … To vše bylo hlavní myšlenkou našeho prvního 

ročníku „Radslavský podzim", který se konal v sobotu 5. října v kulturním domě. 
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Pomoc našim lesům 

 

Další úseky černých skládek odstraněny 

Jednalo se o navazující brigádu, kdy se 
nám podařilo odstranit další úseky čer-
ných skládek ve větrolamu. Vyčistit 
poházené smetí od vandalů a nepořád-
ných řidičů kolem cesty od železniční-
ho přejezdu na Kozině až po křižovat-
ku před Pustiměřem. Dále se uklízelo  
v Konečné skále a pokračovalo se  
v čištění přilehlých lesních prostor  
v Radslavičkách. 
Velkoobjemový kontejner zapůjčilo 
zdarma Respono, a.s. Vyškov. Tonáž 

byla 2,48 tun objemného odpadu.  
Těší nás, že se udělal další velký kus 
smysluplné práce pro naši přírodu, do 
které bychom raději chodili na pro-
cházky než uklízet nepořádek po ne-
zodpovědných spoluobčanech.  
Děkujeme všem brigádníkům za výpo-
moc a sponzorům za zajištění drobného 
občerstvení, polévky a průběžný svoz 
odpadu při samotné akci.  

  

                               Radslavský koloběh 

Ukliďme naši obec 
V sobotu 14. září 2019 proběhla podzimní úklidová akce "Ukliďme naši obec" v 

rámci celosvětového projektu „Ukliďme Česko, ukliďme svět“.  

Radslavský koloběh, z. s. 

Radslavák — Zima 2019  

to programu jsme si uvědomily, že to dělá spousta dětí, některé 
i nevědomky. Vysvětlil nám záhadu, proč mladiství mohou 
sexuálně žít od 15-ti let, ovšem dělat i sledovat pornografii od 
18-ti let..  
Jedním z důsledků při výrobě nahých fotek je pedofilství, což 
nemusí být pravidlem, abyste se stali obětí pedofila. Cizí člo-
věk využívá "přátelství" s dítětem, což se později vyvine o žá-
dání fotek, vyhrožování, popřípadě i o schůzku. Hlavním pro-
blémem je, že se dítě bojí říct o pomoc a neřeší věc hned na 
začátku. 
 
Pedofilství a pornografie není jediným druhem kyberšikany. 
Můžeme do ní započítat Happy Slapping, tedy natáčení fyzic-

kého napadení. 
Celý program byl doprovázen příklady a ukázkami, které se 
skutečně staly. P. Čoupek nám vysvětloval i způsoby obrany  
a také jsme s ním diskutovali o našich domněnkách a případech 
z vlastní zkušenosti.  
 
Dozvěděli jsme se informace, o nichž jsme ani netušili. Celá 
prezentace byla udělaná profesionálně. Jsme rádi, že jsme se jí 
zúčastnily. Nakonec jsme se i samy obávaly připojit se k inter-
netu.   

                                                                             Zuzana Fialová  

                                                                Marie a Jana Oujezdské 

Bezpečně na internetu 

Zasadit si nejeden strom a tím přispět na obnovu lesů, 

které kolem nás v důsledku kůrovcové kalamity poma-

lu mizí, jsme měli možnost v neděli 24. listopadu  

v dopoledních hodinách v blízkém lese u Radslaviček.  

Celkem 250 stromky se podařila osázet mýtina, na kte-

rou se vysadilo 150 sazenic borovice obecné a 100 du-

bu zimního.  

Do akce se zapojili především členové našeho spolku, 

ale nechyběli i brigádnici z řad místních a přespolních 

občanů. Sázení se zúčastnily také děti, pro které bylo 

připraveno drobné sladké občerstvení. 

Nejen díky slunečnému počasí ale i dobře naladěným 
přítomným se brigáda skvěle vydařila. Všem, kteří se 
zapojili do smysluplné práce, patří velká pochvala  
a poděkování. Neboť bez přispění a odhodlaní dobro-
volníků by šla pomoc našim lesům jen horko těžko. Je 
radost vidět, že je mezi námi stále spousta lidí, kterým 
na přírodě záleží.  
Jsme moc rádi, že se nám akce první tohoto druhu  
u nás v obci podařila zorganizovat ještě před závěrem 
roku. A budeme určitě pokračovat! Na nadcházející 
jaro a podzim plánujeme další výsadbu v okolních le-
sích. Budeme se těšit na vaši výpomoc a podporu.  

                                                    Radslavský koloběh 
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Profil 

Lucka a Terka Kozílkovy—moderní gymnastky 

Blondýnky jako proutek  
Když se k nadání přidá vytrvalost, úspěch se dříve či později dostaví. Důkazem mohou být sestry Lucka a Tereza Kozílkovy, 

obě moderní gymnastky. Starší Lucie (11) se svým sportem už navštívila Kanárské ostrovy, Terka (9) jde v jejích stopách. 

Vždycky jsem mile překvapený, když narazím na děti, které 
rozhovor baví, pobaví, a ještě jsou samy vtipné. Lucka a Terka 
Kozílkovy bezesporu chytrá a zábavná děvčata jsou. A navíc 
vynikají v moderní gymnastice. 
 

Nemají čas 
Lucka ani Tereza nehrají počítačové hry, protože na to zkrátka 
nemají čas. Každý všední den musí absolvovat několikahodi-
nový trénink gymnastiky, a to samy, ale i v družstvech. Kaž-
dodenně odpoledne, dvakrát týdne také před začátkem školy. 
Pokud nevíte, co vlastně moderní gymnastky dělají, pak tedy 
cvičí s obručí, švihadlem, míčem, kužely nebo stuhami. Ten 
pohyb je samozřejmě plánovaný, koordinovaný a ve výsledku 
velmi ladný. To ale divák vidí, až po hodinách a hodinách 
tréninku. „Nejtěžší je dobře se to naučit, být ohebná a dobře 
vnímat muziku. Nacvičení sestavy trvá čtvrt roku minimálně, 
ale pak je už zábava,“ usmívá se Lucka. 
 
A jak celé vystoupení vlastně vzniká? „Trenérka vymyslí se-
stavu a popíše mi, jak a kdy mám jaký cvik udělat. Pak nám 
některé těžší, nebo hůř vysvětlitelné prvky předvede. Já si to 
většinou hned zapamatuju, takže se to snažím okamžitě před-
vést,“ popisuje Lucka. Sestava jednotlivce trvá minutu a půl, 
sestava družstev je pak o minutu delší. 
„Cvičební pomůcky se vybírají podle typu gymnastky, když je 
trochu pomalejší, cvičí s míčem, švihadlo a kuželky je pro ty 
rychlejší,“ ukazuje dvě modré asi půlmetrové kuželky, se kte-
rými umí dobře zacházet. 
 

Nejlepší sportovec 
Obě sestry začaly jezdit 
na soutěže už v pěti le-
tech, to se svému sportu 
věnovaly rok. „Mívala 
jsem dost velkou trému, 
to teď už nemám. Ale 
třeba i na mistrovství 
republiky mívám pocit 
nejistoty, který se vytratí, 
když začnu cvičit,“ přibli-
žuje své pocity Lucie.  
S moderní gymnastikou 
Lucka procestovala kus 
světa – byla na Kanár-
ských ostrovech (2. místo 

v družstvech, 2018), Budapešti (1. místo v jednotlivcích, 
2017), Varšavě, Vídni… Před rokem byla vyhlášena nejlepším 
sportovcem města Vyškova i okresu Vyškov.  
V současnosti ji a další děvčata trénuje ruská trenérka.  
„V Rusku jsou skutečně skvělé gymnastky, jedny z nejlepších 
na světě, třeba – Dina a Arina Averinovy. No a ruská trenérka 
je na nás taky tvrdá, takže trénink je větší dřina, třeba víc posi-
lujeme, ale taky se docela zlepšujeme“ popisuje Lucka. Je také 
nutné doplnit, že sport její vzdělávání na základní škole nijak 
neomezuje. Má „samé“ a třeba domácí úkoly si píše „z voleje“ 
rovnou ve škole, aby se pak nemusela zdržovat.  
 

K muzice blízko 
Když se Lucky zeptáte, které sporty ji baví, hned tak se neza-
staví: „Ráda lyžuju, jezdím na kole nebo plavu,“ říká malá 
plavovlasá slečna, která navštěvuje základku ve Vyškově na 
Letním Poli. Tam se jí líbí celkem logicky tělocvik, hudebka, 
výtvarka, ale také informatika. „Moc mě baví doma pracovat 
na počítači. Stahuju a vytvářím si vlastní filmy a písničky.“ 
Lucka má k muzice blízko. Ráda poslouchá Mikolase Josefa, 
třeba písničku Me gusta, ale nechce patřit jen mezi pasivní 
konzumenty hudby. Hraje na zobcovou flétnu a chce se naučit 
na klavír. „Zpívám i lidové písničky a sólově jsem dala Bohe-



15  

Profil 

mian rhapsody od Queen, sbor mi dělali deváťáci,“ směje se. 
 

Kvůli kámoškám 
Stejně jako Lucka, má i Terka ve svém pokojí desítky medailí 
a pohárů z nejrůznějších soutěží v moderní gymnastice. Přes-
to rovnou přiznáme, že v tomto dvojrozhovoru přijde devítile-
tá Tereza trochu zkrátka, protože Lucka za ní už leccos z je-
jich sportu vysvětlila. „Já chodím do gymnastiky hlavně kvůli 
kámoškám. Ty jsou fajn, pokecáme si a nacvičujeme společné 
skladby,“ říká Terka. Hned vzápětí se pochlubí, že jede za 14 
dnů na mistrovství republiky do Karlových Varů a doufá, že 
skončí mezi prvními šesti, to bude úspěch. 
 

Nepočítám dny 
Tereza má ráda zvířata, občas si propašuje českého chodské-
ho psa Bredyho do své postele. Někdy tam s nimi bývá i krá-
lík Teddy. Tím to ale nekončí, Terka by chtěla ještě křečka  
a koťátko. „Taky mám ráda plavání, kolo nebo parkur,“ při-
znává. A spontánně z ní vyjde, že byla nedávno zamilovaná, 
ale už to přešlo, protože z oblíbeného chlapce se stal trojkař  
a začal jíst kousky papíru. O takové ona nestojí, kdo by se jí 
taky divil. A kdy to bylo? „To nevím, nepočítám dny,“ odpo-
ví překvapivě. K umění má ale také sklony. „Ráda zpívám,  
v soutěži Pěvecký slavíček jsem byla druhá s písničkou Já 
jsem z Kutné Hory koudelníkův syn,“ vzpomíná. 
 

Už se na gymnastiku těší 
Lenka Kozílková, vyškovská praktická lékařka a máma obou 

děvčat říká, že zájmy dcer jsou náročné hlavně časově. 
„Rozhodla jsem se ale, že když stíhají v pohodě školu, bude-
me je v tom podporovat. Sama jsem v dětství dělala sportovní 
gymnastiku, ta už ve Vyškově není. Tak jsme se rozhodli pro 
moderní. Výhodou u ní je, že je to základ pro ostatní sporty. 
Ať se člověk pak postaví ve k čemukoli, jde mu to. A taky se 
holky naučí disciplíně a pocvičí vůli. Nehroutí se z každé 
hlouposti a překonají se, je to dobrá průprava pro budoucí 
život,“ říká Lenka Kozílková a jmenuje další kladnou vlast-
nost, která je u obou dětí ceněna – jsou samostatné. Tím, jak 
jezdí odmala na soutěže, myslí na to, co potřebují, umí si tře-
ba zabalit věci a celní kontrola na letišti je taky nepřekvapí. 
Když je v jejich čtyřech letech začala doktorka Kozílková 
vozit na první tréninky, taky je nejprve musela budit a vyhá-
nět z postele.  
Dnes se obě na gymnastiku těší. 

                                                   Text a foto Martin Ježek, archiv 
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Lucie  
Narozena 21. října 2008 * Bydlí v Rad-
slavicích 147 * Navštěvuje 5. třídu ZŠ 
Letní Pole * Trofeje: 2. na Mistrovství 
ČR 2017 - 3. -2018, letos obhájila titul 
druhé vicemistryně ve společných 
skladbách, získala titul nejúspěšnějšího 
sportovce města i okresu Vyškov.* Má 
ráda lyžování, plavání, jízdu na kole, 
atletiku, zpívání a hraní na flétnu. 

Tereza  
Narozena 1. září 2010 * Bydlí v Rad-
slavicích 147 * Navštěvuje 3. třídu ZŠ 
Letní Pole * Trofeje: 3. na Obl. přeboru 
JM kraje 2017 a 2018, letos 3. ve šviha-
dle, 2. na pohárovém závodě v Přerově 
a Jablonci. Letos 4. ve společných 
skladbách na Mistroství ČR v Karlo-
vých Varech * Ráda lyžuje, jezdí na 
kole, ráda plave, zpívá a miluje zvířata. 

 
 
 

Lucie Kozílková 

Tereza Kozílková 
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Křížovka, sudoku, osmisměrka 

Připravila KIRA Brno 

NEDOMYŠLENÉ PŘÁNÍ 
Stařenka seděla sama s kocourem a leštila zaprášenou lampu, kterou našla na půdě. Vtom z lampy vyskočil džin a nabídl se, 
že jí splní tři přání. Rychle zapřemýšlela a pak řekla: „Chtěla bych být bohatá, zase mladá a hezká a aby se můj kocour 
proměnil v krásného prince.“ Trochu to začmoudilo a už tu stojí mladá a přitažlivá, obklopená bohatstvím. Kocour zmizel a 
vedle ní stojí překrásný princ s otevřenou náručí. Zmizela v jeho objetí. „Poslyš, drahá,“ šeptá ji jemně do ouška, „…..?“ 
dokončení v tajence 
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